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Abstract (en)
[origin: US4838234A] Flanged onto the air casing (6) of a free-running pressure wave supercharger for an internal combustion engine is an electric
motor (10a) whose shaft (28) is effectively connected to the rotor shaft (8) via a free-wheel overrunning clutch (9a) with engagement rollers (27) as
the engagement bodies. In order to start a supercharged internal combustion engine, the electric motor (10a) accelerates the cell rotor (2) (in the
case of a diesel engine, for example, during the short preheating period) to a rotational speed which ensures a functioning pressure wave process
immediately after the diesel engine starts. The cell rotor (2) is then further accelerated by the exhaust gases of the diesel engine and then releases
itself from the drive connection with the electric motor (10a), which has been put out of operation in the meantime.

Abstract (de)
Am Luftgehäuse (6) eines freilaufenden Druckwellenladers für eine Verbrennungskraftmaschine ist ein Elektromotor (10a) angeflanscht,
dessen Welle (28) über eine Freilaufüberholkupplung (9a) mit Klemmrollen (27) als Klemmkörpern mit der Rotorwelle (8) in Wirkverbindung
steht. Zum Starten einer aufgeladenen Verbrennungskraftmaschine beschleunigt der Elektromotor (10a), bei einem Dieselmotor z.B. während
der kurzen Vorglühzeit, den Zellenrotor (2) auf eine Drehzahl, die sofort nach dem Anspringen des Dieselmotors einen funktionierenden
Druckwellenprozess gewährleistet. Der Zellenrotor (2) wird dann durch die Abgase des Dieselmotors weiter hochbeschleunigt und löst sich dann aus
der Antriebsverbindung mit dem inzwischen stillgesetzten Elektromotor (10a).
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